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حراج های پاییزی شمش طلا از اول مهر
پنجاه و دومین حراج شمش طلای مرکز مبادله ارز و طلای 

ایران در روز یکشنبه )یکم مهرماه( برگزار خواهد شد.  
به گزارش مرکز مبادله ارز و طلای ایران، متقاضیان خرید 
شمش طلای مرکز مبادله ایران می توانند با واریز مبلغ سه 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال )۳۵۰ میلیون تومان( به عنوان وجه 
الضمان به ازای هر قطعه شمش طلا تا ساعت ۲۴ روز پنجشنبه 
(، در پنجاه و دومین حراج این مرکز شرکت کنند.   )۲۹ شهریور
این حراج از ساعت ۱۲ تا ۱۶ در تالار معاملات طلای مرکز مبادله 
ایران برگزار خواهد شد.  طی ۵۱ جلسه حراج شمش طلا در مرکز 
مبادله ایران، ۱۰ تن شمش به ارزش حدود ۴۴ هزار میلیارد 

تومان مورد معامله قرار گرفته است. 

تداوم کمبود نقدینگی در صنعت دارو
رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: تامین نقدینگی همچنان 
بزرگ ترین مشکل صنعت دارو است، وی همچنین مستثنی 
شدن واحدهای تولید دارو از برنامه های مدیریت برق در 
تابستان را رد کرد.  محمود نجفی عرب، رئیس اتاق بازرگانی 
تهران در گفت وگو با ایلنا شرحی از آخرین وضعیت صنعت دارو 
ارائه کرد و گفت: سهیه ارزی صنعت دارو و تجهیزات پزشکی تا 
حدودی تامین شده اما چالش اصلی کارخانجات داروسازی 
که تامین منابع مالی است همچنان برقرار است و دولت 
تعهدات مالی که به تامین اجتماعی و بیمه ها دارد را ایفا نکرده 
و در پی ایفا نشدن تعهدات دولت، سازمان تامین اجتماعی 
بدهی داروخانه ها و بیمارستان ها را نداده است.  وی افزود: 
همچنین بسیاری از شرکت های پخش نتوانستند چک های 
خود را پاس کنند و این امر شرکت های تولیدی را با کسری 
نقدینگی مواجه کرده است، بانک ها نیز در این قضیه منقبض 
هستند و در واقع بیش ترین استفاده از منابع بانکی را دولت 
برای مسائل جاری اش انجام داده و در نتیجه بیشتر منابع به 
شرکت هایی مانند شرکت بازرگانی دولتی ایران و پشتیبانی امور 
دام اختصاص یافته و یا صرف تسویه بدهی گندم کاران شده، 
در نتیجه سهم بخش خصوصی از منابع بانکی از سال گذشته 
کنون ناچیز بوده است. نجفی عرب تصریح کرد: بزرگ ترین  تا
مشکل صنعت دارو و تجهیزات پزشکی کشور همچنان تامین 
نقدینگی است. البته وزیر با کمک رئیس جمهور از صندوق 
توسعه ملی حدود ۱۰۰ میلیون دلار برداشت کردند تا بتوانند 
معوقات پرستاران و پزشکان را پرداخت کنند و در همین حال 
بتوانند بدهی بیمارستان ها را به شرکت های تولید و توزیع دارو 
کید کرد: بخش دارو  و تجهیزات پزشکی تامین کنند.  وی تا
واقعا حال خوبی ندارد و ما نگران کمبود دارو در فصل پیش رو 
به ویژه کمبود آنتی بیوتیک های تزریقی هستیم زیرا تقاضای 
بیمارستان ها برای این داروها در فصل سرما به دلیل ابتلا به 
امراض عفونی افزایش پیدا می کند.  رئیس اتاق بازرگانی تهران 
این ادعای توانیر که واحدهای تولید دارو و یا صنایع مرتبط با 
آن مشمول برنامه های مدیریت بار نیستند را رد کرد و گفت: 
اصلا این طور نیست و شرکت های تولیدکننده دارو هم مانند 
دیگر شرکت ها در تابستان با قطعی برق مواجه بودند و واضح 
است که وقتی برق شهرک های صنعتی را قطع می کنند برق 

واحدهای دارویی هم قطع می شود. 
 

منتظر ارتقای کیفیت اینترنت باشید
این روزها ارتقای کیفیت اینترنت به یکی از مطالبات کاربران 
تبدیل شده و وزیر ارتباطات هم اخیرا اعلام کرده است که این 
موضوع را به صورت جدی در وزارت ارتباطات دنبال می کنند 
و امیدوارند در آینده نزدیک در زمینه ارتقای کیفیت ارتباطات 
گزارش  و دسترسی ها خبرهای خوبی به مردم بدهند. به 
ایسنا، اینترنت به عنوان یکی از بزرگ ترین منابع توسعه دهنده 
گون  کشورهای جهان، امروزه نقش بسزایی در زمینه های گونا
گرفته تا آموزش دارد و بر همین اساس اهمیت  از تجارت 
زیرساخت اینترنتی قوی و اتصال سریع را نمی توان نادیده 
گرفت. به اعتقاد کارشناسان، ارتباطات در عصر جدید یکی از 
حقوق اساسی انسان ها و جزو حقوق عمومی مردم محسوب 
می شود بنابراین دیگر امتیاز نیست و تبدیل به حق شده و 
باید عدالت در این حوزه رقم بخورد.  با این اوصاف اختلال و 
خ دادن  کندی در دسترسی به اینترنت موضوعی است که با ر
هر چند وقت یک بار می تواند بر تجربه استفاده و رضایت 
کاربران از اینترنت تأثیرگذار باشد. بنابراین در سال های گذشته 
اقدامات متعددی برای بهبود کیفیت شبکه و زیرساخت مانند 
توسعه پروژه فیبرنوری و تشکیل کارگروهی برای رسیدگی به 
اینترنت انجام شد اما همچنان این انتظار و درخواست از 
سوی کاربران که مصرف کننده هستند وجود دارد تا تدابیری از 
سوی نهادهای مربوطه از جمله وزارت ارتباطات در این زمینه 
اندیشیده شود. بهبود کیفیت شبکه همان گونه که اولویت 
کنون به عنوان یکی از برنامه های مهم  دولت های گذشته بود ا
وزارت ارتباطات در دولت چهاردهم شناخته می شود. در این 
راستا، سید ستار هاشمی- وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در حاشیه نخستین نشست خبری رئیس جمهور درباره شبکه 
اینترنت اظهار کرده است: به صورت کلی بحث شبکه دو بعد 
متفاوت دارد. یک بعد آن بحث کیفیت خدمات ارتباطات 
که مشخصا در حوزه موارد وزارت ارتباطات قرار می گیرد و ما 
حتما به صورت جدی آن را دنبال می کنیم و امیدواریم در 
آینده نزدیک در زمینه ارتقای کیفیت ارتباطات و دسترسی ها 
خبرهای خوبی به مردم بدهیم البته برای خبر آن چیزی است 
که مردم در زندگی کاملا حس و لمس می کنند. وی افزود: یکی 
از مطالبه گرهای جدی پسرم هستند که پای کار شبکه است 
و مدام مطالبه می کند و ما هم خود را مکلف می کنیم که این 
موضوع را پیگیری کنیم. به گفته وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، در حال حاضر تیم ویژه ای در حوزه آسیب شناسی 
چالش های شبکه و کیفیت ارتباطات در وزارت ارتباطات 
که در حوزه  کرده  کید  کار است. او همچنین تا مشغول به 
سیاست گذاری همان گونه که می دانیم سیاست گذاری در 
وزارت ارتباطات انجام نمی شود، اما سازوکارهایی را در نظر 
گرفته ایم که کنش گری های فعال داشته باشیم و در مقابل 
سیاست های کلی، مدل ها و شیوه های جدیدی را به لایه 
سیاست گذاری ارائه دهیم. موضوعی که پیش از این وی در 
کید بر تقویت کیفیت شبکه، آن  روزهای آغازین فعالیتش با تا
را یکی از اولویت ها و برنامه های اصلی خود و همکارانش در 

وزارت ارتباطات اعلام کرده بود.

اخبار

 : مدیرعامل شرکت ملی گاز

دیگر ناترازی انرژی مطرح 
نیست، کمبود داریم

کنون  گفت: ا گاز  مدیرعامل شرکت ملی 
کمبود  نیست،  ح  مطر انرژی  ناترازی  دیگر 
و  این موضوع بسیار جدی است  و  داریم 
باید مورد توجه باشد. سعید توکلی امروز در 
همایش تکمیل چرخه تولید لوله در صنعت 
گاز با اشاره به لزوم کنترل و مدیریت عرضه و 
تقاضا، اظهار کرد: بحث کاهش مصرف گاز تنها 
به مصرف کنندگان برنمی گردد و باید در حوزه 
توسعه و سرمایه گذاری نیز اقدام شود. وی با 
بیان اینکه توسعه صنعتی کشور با لوله سازی 
در دهه ۷۰ در ذوب آهن اصفهان آغاز شد و 
کنون قطب صنعت عسلویه  ادامه یافت و ا
شناخته می شود، گفت: هرکس بخواهد در 
کشور و صنعت موفق باشد، باید طرف های 
کید بر  ذینفع را تعریف کند و بشناسد. توکلی با تا
اینکه نباید با مخالف ها جنگید، باید با ارزیابی، 
آنها را خنثی کرد، اظهار کرد: دغدغه نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی  مشخص و مهم است؛ 
باید بدانیم نمایندگان با ما مخالف نیستند، 
بلکه توقع آنها یک چیز است و اختیارات و 
توان ما چیز دیگری است. وی با بیان اینکه 
باید از تبدیل تهدید به فرصت استفاده کرد، 
گر کشور راهبرد توسعه صنعتی نداشته  گفت. ا
باشد و جانمایی صنعت با توجه به آمایش 
کشور انجام نگیرد، بعید است به توسعه هشت 

درصدی برسیم.

ورود موج جدید بارش های 
پاییزی به کشور 

رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران 
مخاطرات وضع هوای سازمان هواشناسی 
گفت: با ورود سامانه بارشی جدید از روز جمعه 
کی و رگبار و  در شمال غرب و غرب کشور ابرنا
رعدوبرق پیش بینی می شود. صادق ضیائیان 
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران 
مخاطرات وضع هوای سازمان هواشناسی در 
گفت وگو با  مهر با اشاره به اینکه از روز جمعه )۳۰ 
شهریور( موج جدید بارش ها وارد کشور می شود، 
گفت: دیروز )چهارشنبه، ۲۸ شهریور( در گیلان، 
خراسان  گلستان،  مناطق  برخی  مازندران، 
شمالی و ارتفاعات البرز و فردا )پنجشنبه، ۲۹ 
شهریور( در شمال آذربایجان غربی، آذربایجان 
کی،  شرقی، برخی مناطق اردبیل و گیلان ابرنا
رگبار و رعدوبرق پیش بینی شد. ضیائیان در 
کید کرد: روز جمعه در شمال غرب و  ادامه تا
، رعدوبرق و وزش باد شدید موقتی  گیلان رگبار
در   ) شهریور  ۳۱( شنبه  روز  می دهدو  روی 
استان های آذربایجان غربی، آذربایجان شرقی، 
کی، رگبار و  برخی مناطق اردبیل و گیلان ابرنا
رعدوبرق پیش بینی می شود. به گفته رئیس مرکز 
ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع 
هوای سازمان هواشناسی؛ امروز و فردا در نوار 
شرقی، بخش هایی از مرکز و استان های واقع در 
دامنه های جنوبی البرز مرکزی، روزهای جمعه 
و شنبه در غرب و برخی مناطق شمال غرب 
ک  در برخی ساعات وزش باد شدید و گردوخا

پیش بینی می شود.

ادامه روند افزایشی در بورس
بازار سرمایه پس از چند روز کاهش که تا 
۲۵ شهریور ادامه داشت، در روزهای اخیر 
مثبت شده است؛ دیروز هم شاخص کل با 
افزایش ۱۲ هزار و ۹۲۳ واحد به رقم دو میلیون 
و ۹۷ هزار واحد رسید.  به گزارش ایسنا، بازار 
بورس در بیست و هشتمین روز از آخرین 
ماه تابستان افزایش داشت. روز چهارشنبه 
شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران ۱۲ هزار 
و ۹۲۳ واحد رشد کرد و در عدد دو میلیون و ۹۷ 
هزار و ۷۵ واحد ایستاد. این بازار پس از آن که از 
۲۰ تا ۲۵ شهریور کاهشی شده بود، در سه روز 
اخیر رشد کرده است.  روز چهارشنبه شاخص 
هم وزن هم با رشد ۴۹۶۳ واحد به رقم ۶۸۷ 

هزار و ۶۱۸ واحد رسید. 
 بیش از ۲۳۳ هزار فقره معامله به ارزش 
۶۴۷۹ میلیارد تومان در بازار سهام انجام شد. 
پارسیان، وغدیر و شپدیس از نمادهای 
از  بود.  بورس  شاخص  بر  مثبت  تاثیرگذار 
کنش نیز می توان به فولاد،  نمادهای پرترا
وبملت و شپنا اشاره کرد. در آخرین روز کاری 
هفته شاخص فرابورس ایران نیز ۱۲۷ واحد 
افزایش داشت و به ۲۱ هزار و ۸۴۷ واحد رسید. 
تعداد معاملات دیروز فرابورس ۱۳۱ هزار 

فقره و ارزش آن ۶۳۷۷ میلیارد تومان بود. 
بر  مثبت  تاثیر  شرانل  و  وسپهر  گرس،  زا
شاخص فرابورس داشتند. شفام، خاور و 

کنش بودند.  شکام هم از نمادهای پرترا
دامنه نوسان بورس روز شنبه ۱۷ شهریور 
از ۲ به ۳ درصد افزایش یافت. از روز یک شنبه 
)۱۴ مرداد ماه( تا چهارشنبه )۱۷ مرداد ماه( 
و  مثبت  به  سهام  معاملات  نوسان  دامنه 
منفی یک درصد و معاملات صندوق های 
سرمایه گذاری سهامی به مثبت و منفی دو 
درصد تغییر کرد و متعاقب آن دامنه نوسان 
معاملات بورس از روز شنبه )۲۷ مرداد( تا 
۱۷ شهریور به مثبت و منفی دو درصد تغییر 
یافت. روز شنبه هم این عدد به مثبت و منفی 

سه درصد افزایش یافت. 

به  مسکن  گذاری  وا ملی:  آرمان 
نمایندگان مجلس به ویژه افرادی که از دیگر 
شهرها به تهران می آیند تقریباً رویدادی 
گر  ا حتی  نمی شود،  تلقی  غریب  عجیب 
این خانه ها با متراژهایی بزرگ و اندرونی و 
بیرونی در سعادت آباد باشد! اما پس ندادن 
این خانه ها پس از پایان دوره نمایندگی 
از سوی برخی از نمایندگان سابق، حتی 
صدای اعتراض برخی از نمایندگان فعلی را 
نیز بلند کرده است، چرا که معتقدند این 
اقدام به جایگاه و شعار عدالت گستری و 
حضور  اصلی  دلیل  که  مردم  حق  احقاق 
آنها در مجلس است را نیز زیرسوال می برد. 
از طرفی مجلس در دوره های مختلف بر 
گیری  مبارزه با خانه های خالی و تصمیم 
مشخص  حال  می کند،  کید  تا آنها  درباره 
نیست نمایندگانی که هنوز در این خانه های 
ک دیگر را در  سازمانی سکونت دارند آیا املا

؟  ملکیت خود دارند یا خیر

اموال  بازپس گیری  برای  مطالبه   
عمومی

در حالی که مسکن موضوع اصلی در سبد 
معیشتی خانواده هاست و بخش زیادی 
از درآمد خانواده ها برای پرداخت هزینه 
ندادن  پس  موضوع  می شود،  بها  اجاره 
خانه های سازمانی از سوی برخی نمایندگان 
از مسائل حساس و  سابق مجلس، یکی 
جنجالی است که افکار عمومی را به خود 

جلب می کند. 
این امر با توجه به جایگاه نمایندگان و 
نقش آنها در قانونگذاری و توقع مردم در 
از  موضوع  این  آنها،  حقه  حقوق  احقاق 

اهمیتی بیشتر برخوردار است. بر اساس 
این گزارش؛ خانه های سازمانی به عنوان 
موقت  اقامت  و  زندگی  برای  تسهیلاتی 
در دوران فعالیت در مجلس، در اختیار 
با  خانه ها  این  می گیرند.  قرار  نمایندگان 
ویژه  به  نمایندگان،  تردد  کاهش  هدف 
کسانی که از شهرستان ها به تهران می آیند، 
در اختیارشان گذاشته می شود. پس از پایان 
دوره نمایندگی، به صورت عرفی و قانونی 
باید این خانه ها به دولت بازگردانده شوند. 
اما طبق آمار و ارقام منتشرشده، حدود ۵۲ 
نفر از نمایندگان سابق مجلس، خانه های 
سازمانی را بازنگردانده اند و همچنان در 
آنها سکونت دارند. این موضوع باعث بروز 
اعتراضات در میان مردم و آزردگی افکار 
عمومی شده است، زیرا این خانه ها بخشی 
از اموال عمومی و متعلق به دولت هستند 
که پس از اتمام دوره، به سرعت باید تعیین 
تکلیف شوند. از این رو انتقادات نسبت به 
این موضوع افزایش یافته و کارشناسان و 
کنش های متعددی  مردم در این خصوص وا
را در پیش گرفته اند.مردم و فعالان اجتماعی 
این اقدام نمایندگان سابق را بی مسئولیتی 
کرده و از مجلس و دولت خواستار  تلقی 

رسیدگی فوری به این موضوع شده اند. 

 برخورد جدی با متخلفان قانون
کارشناسان معتقدند؛ نارضایتی عموماً 
در آنجا می شود که مردم انتظار دارند به 
عنوان مسئولی که حقوق عمومی را پاس 
از احترام به قانون  الگویی  بدارند، خود 
باشند. از طرفی، برخی از نمایندگان فعلی 
مجلس نیز به این وضعیت انتقاد کرده اند و 

ک  خواهان اجرای قانون و بازپس گیری املا
دولتی شده اند.حتی در مواردی صحبت از 
تمهیداتی مانند اخذ جریمه و یا ق برخورد 
قضائی در مورد این افراد به میان آمده است. 
در حالی که خانه های خالی و اخذ مالیات از 
این خانه ها از اهم موارد نمایندگان مجلس 
وقوع  است،  بوده  مختلف  دوره های  در 
چنین تخلفی از سوی برخی از نمایندگان 
و نادیده انگاشتن آن تاثیر ناخوشایندی 
این  در  است.  گذاشته  عمومی  افکار  در 
آیا  که  می شود  ح  مطر سؤال  این  میان، 
خانه های  در  هنوز  که  سابق  نمایندگان 
سازمانی سکونت دارند، خود چند خانه 
شخصی یا خالی دیگر دارند که از آن استفاده 
نمی کنند؟ این امر می تواند به شکلی واضح 
نشانگر تضاد یاد باشد و از آن به عنوان 
« شود. پیامدهای این  »دوگانگی در رفتار
کاهش اعتماد عمومی به  وضعیت باعث 
زمینه  این  در  گیرنده  تصمیم  نهادهای 
که همگان بر این باور هستند؛  می شود، چرا
کسانی که مسئول قانونگذاری هستند، خود 
به قانون پایبند هستند و با اجرای تصمیم 
منتقل  جامعه  به  را  پیام  این  ناصحیح، 

می کند که هیچ قاعده ای الزام آور نیست. 

 تأثیرات اجتماعی و فرهنگی
بر اساس این گزارش؛ این نوع رفتارها، 
به ویژه زمانی که از سوی نمایندگان مجلس 
خ می دهد، پیام های اجتماعی و فرهنگی  ر
جدی دارد، این رفتار الگوی منفی برای 
جامعه مورد نظر می شود. به ویژه در کشوری 
که نیاز به فرهنگ سازی برای رعایت قانون 
فرهنگ  علیه  رفتارهایی  چنین  بالاست، 

قانون گرایی عمل می کند. ادامه سکونت 
نمایندگان سابق در خانه های سازمانی در 
حقیقت بار هزینه ای اضافی به دولت است 
که حکایت از تبعیض در این حوزه دارد که 
نشان از تضعیف قانون مداری و فرهنگ 
پاسخگویی در کشور می کند. به نظر می رسد 
مخالفت برخی از نمایندگان کنونی مجلس با 
این امر حکایت از عدالت مداری و احترام به 
جایگاه و وزن مجلس در شرایط کنونی دارد، 
که ادامه این وضعیت می تواند به اعتبار  چرا
هنوز  که  نمایندگانی  حرفه ای  و  شخصی 
کن هستند، ضربه بزند.  در این خانه ها سا
جامعه به عنوان افرادی که از نمایندگان 
خود انتظار اخلاق مداری و رعایت حقوق 
عمومی دارند، چنین رفتارهایی را به عنوان 
می تواند  که  می کند،  تلقی  اعتماد  نقض 
به جایگاه و وجهه آنها در آینده سیاسی و 

اجتماعی شان آسیب برساند. 

 خانه هایی سازمانی با اندرونی و بیرونی 
در سعادت آباد 

ک در گزارشی دراین خصوص نوشت:  تابنا
به گفته نمایندگان مجلس شورای اسلامی، 
این نهاد تعدادی خانه سازمانی در نقاط 
مختلف تهران داشته که معروف ترین آنها 
مجموعه ۴۲ واحدی سعادت آباد است. 
هر  که  مناسب  متراژهای  با  واحد هایی 
کدام از واحد ها به صورت اندرونی و بیرونی 
ک«، حکایت  هستند. شنیده های »تابنا
یازدهم  دور  نماینده   ۵۴ که  دارد  آن  از 
مجلس، هنوز خانه های سازمانی خود را 
تحویل نداده اند و همجنان در این خانه ها 
که  سازمانی  خانه های  می کنند.  زندکی 
برای نمایندگان پارلمان در نظر گرفته شده 
است در سعادت آباد و بهارستان)جنب 
ساختمان اصلی مجلس( واقع شده است. 
واحدی   ۴۲ مجموعه  آنها  معروف ترین 
سعادت آباد است. واحدهایی با متراژهای 
مناسب که هر کدام از واحدها به صورت 
اصلی  بخش  هستند،  بیرونی  و  اندرونی 
خانه های سازمانی نمایندگان در بهارستان 
واقع است و در دوره ریاست »علی لاریجانی« 

بر پارلمان ساخته و تجهیز شده است. 

 ۵۲ نماینده سابق مجلس خانه های 
سازمانی را پس نداده اند!

گزارش می افزاید؛ نکته جالب این  این 
است که پدیده تخلیه نکردن منازل سازمانی 
توسط نمایندگان سابق در هر دوره تکرار 
می شود. اسامی این نمایندگان بعد از راستی 
گفتنی  شد.  خواهد  منتشر  کامل  آزمایی 
است در این لیست، نام چهره هایی شاخص 
از جریان نوانقلابی و خالص ساز نیز دیده 

می شود!

پیشنهاد  از  کارگری  مسئول  مقام  یک 
کارگران  افزایش دوبار در سال دستمزد 
استقبال کرد و گفت: ترمیم دستمزدها در 
نیمه دوم سال اقدام مثبتی در جهت بالا 
رفتن قدرت معیشت و رفاه حال خانوارهای 
در  ـ  باقری  محسن  بود.  خواهد  کارگری 
ح اصلاح  گفت وگو با ایسنا، با اشاره به طر
ماده ۴۱ قانون کار در مجلس و پیشنهاد 
از  کارگران  افزایش دوبار در سال حقوق 
گفت: طبق  کارگری،  سوی برخی فعالان 
قانون، شورای عالی کار مکلف است همه 
ساله دستمزد کارگران را بر مبنای محاسبه 
کند.  تورم و سبد معیشت مشخص  خ  نر
در گذشته دولت ها سالی یکبار حقوق ها 
کنون شرایط  ا افزایش می دادند، ولی  را 
اقتصادی به گونه ای است که تعیین یکبار 
در سال نمی تواند پاسخگوی هزینه های 
زندگی کارگران و حتی بازنشستگان باشد. 
وی اضافه کرد: با ورود به سال جدید به طور 

طبیعی افزایش قیمت حامل های انرژی، 
ایاب و ذهاب، هزینه های درمان و اقلام 
کی را شاهد هستیم؛ بنابر این وقتی  خورا
به طور متوسط قیمت ها به طور فصلی و 
بعضا روزانه تغییر می کند طبیعی است که 

گذران زندگی برای کارگران دشوار شود و 
این مساله قدرت معیشت آنها را تنزل دهد. 
عضو کانون هماهنگی شوراهای اسلامی کار 
استان تهران تصریح کرد: برخی کشورها با 
افزایش تورم و تحت تاثیر شرایط اقتصادی 

نیروهای  دستمزد  چندباره  ترمیم  به 
کشورها  کار خود روی آورده اند. در این 
گردهم  کارفرمایی  کارگری و  سندیکاهای 
آمده و در خصوص افزایش دستمزد نیروی 
کار چانه زنی می کنند و از دولت می خواهند 
کند تا بار افزایش  که دستمزدها را ترمیم 
کارگران تحمیل نشود.  هزینه ها بر زندگی 
باقری ادامه داد: در این کشورها به جهت 
کارگران و جلوگیری از  حفظ قدرت خرید 
اثرات تورم بر معیشت، دستمزدها مجدد 
باید  این دستمزد  بنابر  روز می شود؛  به 
به نحوی تعریف و تعیین شود که به کارگر 
قدرت خرید بدهد و هزینه های زندگی او 
را تامین کند. این مقام مسئول کارگری در 
کید  پایان گفت: بند دو ماده ۴۱ قانون کار تا
دارد که در تعیین حداقل دستمزد، علاوه 
بر محاسبه نرخ تورم اعلامی از سوی مراجع 
رسمی باید هزینه سبد معیشت خانوار نیز 

مدنظر قرار گیرد. 

گزارش »آرمان ملی« از سکونت برخی از نمایندگان سابق مجلس در خانه های سازمانی 

خانه های سازمانی که رنگ مالکیت گرفتند
 تخلفی در سایه قانون برای قانون نویسان سابق

ک گفت: قیمت مسکن در بازه  نایب رئیس اتحادیه املا
زمانی یک ساله، ۱۷ درصد افزایش یافته است. وضعیت 
فعلی این بازار یک زنگ خطر جدی برای مستاجران به 
شمار می رود زیرا قدرت خرید آنها کاهش یافته است. 
ک در گفت وگو  داوود بیگی نژاد نایب رئیس اتحادیه املا
کنون بازار مسکن برخلاف  با مهر با اشاره به اینکه هم ا
رسم های دهه های اخیر خود حرکت می کند، گفت: با 
توجه به اینکه در فصل جابه جایی مستأجران قرار داریم 
باید رشد آمار معاملات در بازار مسکن چشمگیر بود، در 
حالی که این بازار در رکود شدید همراه با تورم دست و 
پنجه نرم می کند. وی افزود: بر اساس آمار تحولات بازار 

مسکن که بانک مرکزی طی روزهای اخیر منتشر کرده، 
منطقه ۵ و سپس مناطق ۱۰، ۲ و ۴ بیش ترین میزان 
کردند، اما نکته حائز اهمیت  معاملات مسکن را ثبت 
به  مربوطه  قراردادها  تعداد  که بیش ترین  اینجاست 
آپارتمان های بالای ۲۰ سال است، آمار و روند معاملات 
کی از آن است که قدرت و توان مالی آحاد  مسکن حا
جامعه برای خرید و اجاره واحدهای نوساز کاهش یافته 
ک تصریح کرد: وضعیت  است. نایب رئیس اتحادیه املا
بازار مسکن یک زنگ خطر به شمار می رود و قیمت 
مسکن نسبت به بازه زمانی مشابه سال گذشته، ۱۷ درصد 
افزایش یافته است. رونق در بازار مسکن تا زمانی وجود 

کنون با توجه به  دارد که عرضه و تقاضایی باشد، اما هم ا
وضعیت بازار فعلی مسکن تقاضایی وجود ندارد و دیگر 
مستأجران به دنبال خرید خانه نیستند، زیرا قدرت مالی 
خرید ندارندوی با اشاره به اینکه فعالان بازار مسکن به 
قانون گذاری دستوری دولت، توجهی ندارند، افزود: با 
توجه به افزایش بالاتر از نرخ تعیین شده، قیمت اجاره بها 
و مسکن مشخص است که قیمت گذاری در بازار مسکن 
بدون توجه به قانون گذاری های اخیر صورت می گیرد، اما 
عده ای برخلاف واقعیت تصور می کنند، قیمت مسکن 
ک افزایش می یابد؛ درحالیکه چنین  توسط مشاوران املا

نیست. 

افزایش ۱۷ درصدی قیمت مسکن

کید بر لزوم ترمیم دستمزدها در نیمه دوم سال تا


